
3 س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق شم�اره 88498445 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.
---------------------------------------------------

   مدارك دكتراي خارج از كشور از كجا تأييد شده اند 
اكبري – تبريز: افرادي را كه به صورت علني از عناوين علمي غيرمجاز 
مانند »دكتراي دانشگاه امريكايي هاوايي« استفاده مي كنند براساس 
ماده 556 قانون مجازات اس��امي عمل نمي ش��ود، آن وقت هر كس 

مي تواند آزادانه و دل بخواهي از عناوين دكترا استفاده نمايد. 
---------------------------------------------------

   شركت واحد از پاداش شهرداري بي نصيب است!
كارمند شركت واحد – تهران: من يكي از كاركنان ش��ركت واحد 
اتوبوسراني تهران هس��تم كه به نمايندگي جمعي از همكاران تماس 
مي گيرم. واقعيت اين اس��ت كه ش��هرداري هر ش��ش ماه يك بار به 
كاركنانش پاداش مي دهد اما در اين بين ش��ركت واحد از اين لطف 
بي نصيب است و همكاران ما به اين مس��ئله اعتراض دارند. در حالي 
كه شمار نفرات كل ش��ركت واحد 12 هزار نفر اس��ت. لطفاً به گوش 

مسئولان شهرداري برسانيد.
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88498445سرويس اجتماعي

بسته تشويقي افزايش جمعيت به زنان رسيد
طرح مجلس براي افزايش جمعيت در اختيار علماي قم قرار گرفت

بنا ب�ه تأكيد رئيس پژوهش�كده آم�ار ايران 
نرخ رش�د جمعيت در اي�ران در س�ال 90 به 
1/3 درص�د رسيده ك�ه اين ن�رخ پايين ترين 
نرخ رشد جمعيت در 50 س�ال اخير است و با 
طي همين رون�د تا س�ال 1420 رشد جمعيت 
در اي�ران ب�ه صف�ر و حت�ي منف�ي مي رسد. 
ماج��راي كاه��ش جمعي��ت كش��ور و تصويب 
قانون تنظيم خانواده و جمعيت به س��ال 72 باز 
مي گردد؛ قانون��ي كه مطاب��ق آن تدابير تنبيهي 
زيادي براي فرزندان س��وم به بعد در نظر گرفته 
شد. امروز اما رشد جمعيت به حد هشدار رسيده 
در حالي كه بنا بر تأكيد كارشناسان جمعيت يكي 
از مؤلفه هاي قدرت در هر جامعه اي است. به همين 
خاطر است كه حالا ديگر همه دست به دست هم 

داده اند تا رشد ناچيز جمعيت را تدبير كنند. 
   30 سال ديگر منفي مي شويم !

عليرضا زاهديان، رئيس پژوهش��كده آمار ايران، 
نرخ رشد جمعيت كشور در سال 90 را پايين ترين 
نرخ رشد جمعيت در 50 سال اخير دانست. وي در 
نشست هم انديشي كارشناسان وزارت بهداشت و 
مسئولان دانش��گاه علوم پزشكي استان سمنان 
افزود: نرخ رش��د جمعيت ايران از 1/6 درصد در 
سال 85 به 1/3 درصد در سال 90 رسيده است 

و پيش بيني ها حكايت از آن دارد كه با تداوم اين 
روند در سال 1420 ايران به نرخ رشد صفر و منفي 
مي رسد. به گفته وي هر چند سالانه يك ميليون 
و 400 هزار تولد در كشور داريم اما 400 هزار نفر 
نيز مي ميرند و به رغم افزايش سالانه يك ميليون 
نفر به جمعيت باز هم در سال 1420 با يك تهديد 
مواجهيم. بن��ا به تأكيد رئيس پژوهش��كده آمار 
ايران بايد از هم اكنون برنامه ري��زي كنيم تا در 
اين 30 سال به مرحله خطر نرسيم زيرا تجربيات 
كشورهاي مختلف نش��ان مي دهد در نرخ شديد 
كاهش رشد جمعيت برنامه اي قابل جبران نيست. 
وي مسائل فرهنگي، اقتصادي و نيز تحصيات را 
از عوامل مؤثر در كاهش جمعيت در ايران دانست 
و گف��ت: اولويت جوانان ب��راي ادامه تحصيات، 
ازدواج و فرآيند زندگي را به تأخير انداخته است و 
ميانگين سن ازدواج در ايران براي مردان به 26/7 

و خانم ها به 23/4 افزايش يافته است. 
   كاهش ساعت كاري و افزايش مرخصي 

زايمان بانوان
»حفظ نماي جوان جامع��ه « يكي از اصلي ترين 
ضرورت هاي افزايش معتدل و منطقي جمعيت 
است؛  نكته اي كه رهبر فرزانه انقاب نيز در بيان 
وجوب تغيير در سياست هاي جمعيتي كشور بر 

آن تأكيد فرمودند. براي حفظ اين نما اما بي ترديد 
لازم است تا دغدغه خانواده ها براي فرزندآوري با 

تمهيداتي كاسته شود. 
وزارت بهداش��ت هم در اين زمين��ه برنامه هاي 
ويژه اي دارد. بنا به تأكيد مديركل سامت خانواده 
و جمعيت وزارت بهداشت، تسهيات و تمهيداتي 
تش��ويقي با هدف افزايش نرخ رشد جمعيت در 
مجلس ش��وراي اس��امي در حال بررسي است 
و به زودي تصوي��ب و اجرايي مي ش��ود. محمد 
اس��ماعيل مطلق گفت: اين خدمات شامل بيمه 
شدن فرزندان خانواده هاي غيركارمند، كمك به 
خانواده هاي غيركارمند، افزايش مرخصي زايمان 
به 9 ماه در بخش هاي دولتي و خصوصي و افزايش 

مرخصي شير دهي به 9ماه است. 
مديركل س��امت خان��واده و جمعي��ت وزارت 
بهداش��ت با بيان اينك��ه مجل��س روي قوانين 
حماي��ت كامل از زن��ان و خان��واده كار مي كند، 
افزود: در اين زمينه توجه به س��امت باروري و 
فرزندآوري مورد تأكيد است. شها ميرگلو بيات، 
عضو فراكسيون زنان مجلس نيز از بررسي طرح 
كاهش ساعت كاري زنان در كميسيون اجتماعي 
مجلس شوراي اسامي خبر داد. بنا به تأكيد وي 
اعضاي فراكس��يون زنان مجلس موافقت خود را 

براي كاهش س��اعت كاري زنان شاغل با شرايط 
خاص از 44 ساعت به 36 س��اعت اعام كردند. 
ش��هيندخت ماوردي، معاون رئيس جمهور در 
امور زنان در مورد اجرايي ش��دن اين طرح گفته 
بود: هم اكنون پيگير اين موضوع و موضوع اجرايي 
ش��دن بيمه زنان خانه دار هستيم و اميدواريم به 

زودي به نتايج خوبي برسيم. 
   دگمه بازگشت براي برنامه هاي افزايش 

جمعيت 
تا همين يكي دو سال پيش هم هنوز برخي مراكز 
بهداش��تي و درماني بودند ك��ه پرچم وازكتومي 
رايگان بر سر درشان نصب بود و شايد بتوان گفت 
اين عمل هاي رايگان خود عاملي بس��يار مهم در 
رسيدن نرخ رشد جمعيت از 4 در سال 68 به 1/3 
در س��ال 90 بود. حالا اما يكي، دو سالي مي شود 
كه با بالا گرفتن بحث كاهش جمعيت اين طرح 

متوقف شده است. 
مديركل س��امت خان��واده و جمعي��ت وزارت 
بهداش��ت نيز درباره طرح جديد اي��ن وزارتخانه 
گفت: در برنامه است تا عمل بازگشت وازكتومي 
و توبكتوم��ي براي افرادي كه قب��اً اين اعمال را 
انجام دادند ب��ه صورت رايگان اجرايي ش��ود. به 
گفته محمد اسماعيل مطلق، كاهش مرگ و مير 
نوزادان و كاهش عمل سزارين از ديگر برنامه هايي 
است كه وزارت بهداشت و درمان براي درمان درد 

كاهش جمعيت در نظر گرفته است. 
   ارائه طرح افزايش جمعيت

به مراجع عظام 
به گفت��ه مخبر كميس��يون فرهنگ��ي مجلس، 
بهارس��تاني ها هم طرح افزاي��ش جمعيت خود 
را به علماي ق��م نظير آيت الله مصب��اح يزدي و 
جوادي آملي ارائه داده اند تا نظ��رات آنان را هم 

دريافت كنند. 
 مريم محمود زاده، كارشناس مسائل زنان و استاد 
دانشگاه درباره افزايش جمعيت كشور گفت: قدرت 
هر جامعه بستگي به افزايش جمعيت آن دارد كه 
بايد در اين زمينه گام برداشت چراكه با تعداد زياد 
و جوان جمعيت، ما شاهد پيشرفت هاي چشمگير 
خواهيم بود. بنا به تأكيد وي دش��من مي خواهد 
مسلمانان و به ويژه شيعيان در دنيا كاهش يابند 
بنابراين سياست كاهش جمعيت را به ما تحميل 
كردند زيرا خانواده در غرب از بين رفته است و آنها 
به س��مت تك فرزندي گام برداشتند همچنين 
زنان در جامعه غرب امنيتي نداشته و تمايلي براي 
فرزندآوري ندارند. با تمام اينها بنا به تأكيد رهبر 
انقاب بايد اذهان نخبگان جامعه را براي پذيرش 
ضرورت افزايش جمعيت اقناع كرد. در اين صورت 
سياست هاي جمعيتي قطعاً به بار مي نشيند و قطار 

جمعيت از لبه پرتگاه عبور مي كند.

 همه خبرنگاران فعال تهران 
آرم طرح ترافيك مي گيرند 

معاون آموزش سازمان حمل و نقل و ترافيك شهرداري تهران اعام 
كرد: به همه خبرنگاران فعال در تهران آرم طرح ترافيك تعلق مي گيرد. 
»شهرام جباري زادگان« افزود: همه خبرنگاراني كه به شغل خبرنگاري 
اش��تغال دارند و به صورت حرفه اي در اين ش��غل خدم��ت مي كنند، 
مشمول دريافت آرم طرح ترافيك خواهند بود. وي به »ايرانا« اظهار كرد: 
خبرنگاران متقاضي بايد از طريق رسانه هاي تحت اشتغال خود بر اساس 
سهميه تعيين ش��ده براي خبرگزاري ها، روزنامه ها و مجات يا صدا و 
سيما براي اخذ آرم طرح ترافيك خود اقدام كنند. جباري زادگان ادامه 
داد: خبرنگاراني كه موفق نش��وند از طريق رسانه هاي خود اقدام كنند، 
مي توانند تقاضاي خود را از طريق ستادي كه به اين منظور در اداره كل 
روابط عمومي شهرداري تهران تشكيل شده است، دنبال كنند. وي افزود: 
اين ستاد درخواست خبرنگاران را مورد بررسي قرار داده و درصورت تأييد 
درخواست اقدام خواهد كرد. معاون آموزش معاونت حمل ونقل و ترافيك 
شهرداري تهران خطاب به خبرنگاران گفت: طبق وعده اي كه داده بوديم، 
خبرنگاري كه در اين حرفه اشتغال داشته و داراي خودرو باشد، بدون آرم 
طرح ترافيك نخواهد ماند. جباري زادگان تأكيد كرد: طبيعي است كه 
آرم طرح ترافيك به خبرنگاراني كه خودرو در مالكيت آنها باشد، تعلق 
خواهد گرفت. نرخ آرم طرح ترافيك براي خبرنگاران در سال 1392 مبلغ 

هزار و 250 تومان تعيين شده بود.  30
---------------------------------------------------
كسب رتبه برتر توسط بيمارستان بقيه الله

بيمارستان بقي�ه الله برترين رتبه ايمني بيمار در ميان 22 كش�ور 
مديترانه شرقي را كسب كرد.

به گ��زارش »جوان« ، پس از ارزيابي كارشناس��ان س��ازمان بهداش��ت 
جهاني)WHO(  از بيمارس��تان بقيه الله)عج(  و  بررسي   140 استاندارد 
ايمني بيمار   اين بيمارستان با كس��ب صد در صد امتياز استانداردهاي 
  EMRO  الزامي   به عنوان برترين بيمارستان دوستدار ايمني بيمار منطقه
برگزيده شد. پس از سه روز ارزيابي دقيق كارشناسان  سازمان بهداشت 
جهاني از بيمارستان بقيه الله )عج(  و بررسي 140 استاندارد ايمني بيمار 
براي نخستين بار از زمان شروع اين برنامه توسط كارشناسان WHO      در 
بين 22 كشور منطقه  EMRO  اين  بيمارستان توانست با كسب صد در 
صد امتياز استانداردهاي الزامي، 92 درصد امتياز استانداردهاي  اساسي و 
درصد امتياز استانداردهاي پيشرفته و در نهايت كسب سطح 3 ايمني   38
  EMRO  بيمار به عنوان  برترين بيمارستان دوستدار ايمني بيمار منطقه
برگزيده شود. ارزيابان سازمان جهاني  بهداشت ضمن اعام نتايج اظهار 
داشتند كه تاكنون هيچ بيمارستاني در منطقه  EMRO  نتوانسته است 
 چنين امتيازي را كس��ب كند، لازم به ذكر اس��ت بالاترين س��طح قابل 

دستيابي براي ايمني بيمار )سطح  چهار( است.

با كسر بخشي از يارانه صورت مي گيرد 

 اجراي بيمه اجتماعي فراگير 
از جيب خانوار

سخنگوي كميسيون اجتماعي مجلس 
درباره سرانجام بيمه اجتماعي فراگير 
كه مدتي است موض�وع آن در مجلس 
مطرح شده، گفت: با تصويب 22 بند طرح 
بيمه اجتماعي فراگير در كارگروه بيمه 
اجتماعي قرار شد بخشي از يارانه هاي 
خانوار صرف بيمه فراگير اجتماعي شود. 
به گزارش »جوان«، به نقل از خانه ملت، ايرج عبدي در تشريح جزئيات 
جلسه روز دوشنبه كارگروه بيمه اجتماعي فراگير كميسيون اجتماعي 
توضيح داد: در جلس��ه كارگروه بيم��ه اجتماعي فراگير كميس��يون 
اجتماعي، بررسي 22 بند بيمه اجتماعي فراگير به اتمام رسيد و هفته 
آينده براي تصويب به كميسيون اجتماعي داده  مي شود كه طبق طرح 
بيمه اجتماعي فراگير قرار اس��ت از يارانه هر خانوار س��هم سرپرست 
خانوار صرف هزينه بيمه فراگير شود يعني از هر خانوار به طور متوسط 
45 هزار تومان براي بيمه فراگير اجتماعي كسر مي شود كه البته اين 

مبلغ نسبت به افراد خانواده متغير است. 
وي افزود: در حال حاضر عده زيادي تحت پوش��ش بيمه نيستند كه با 
اجراي بيمه اجتماعي فراگير اين افراد با از كار افتادگي مستمري دريافت 
كرده و پس از 60 سالگي مشمول دريافت حقوق بازنشستگي مي شوند، 
همين طور وقتي سرپرس��ت فوت ش��ود و فرزند صغير داشته باشد به 
فرزندانش حق بيمه پرداخت خواهد ش��د. اما در پس عدول بيمه دانا 
از تعهدات خود در راستاي ارائه بيمه تكميلي، تأمين اجتماعي با بيمه 
آتيه قرارداد امضا كرد. براين اساس مديرعامل شركت بيمه آتيه سازان 
حافظ، روز گذشته با تشريح جزئيات بيمه تكميلي بازنشستگان تأمين 
اجتماعي از نهايي شدن قرارداد بيمه تكميلي با اين شركت خبر داد و 
گفت: سرانجام دوشنبه شب قرارداد نهايي بيمه تكميلي بازنشستگان 
به امضاي اعضاي هيئت مديره دو طرف رس��يد و بدين ترتيب يكسال 
اين افراد مي توانند از خدمات درماني بيمه آتيه سازان بهره مند شوند. 
گفتني است كه ارائه خدمات از اول آذرماه است و مبلغي كه به ازاي هر 
نفر دريافت مي شود، ماهانه 20 هزار و 200 تومان مي باشد. ضمن آنكه 
خدمات درخواستي كانون بازنشستگان مقداري با سال گذشته متفاوت 
است. به طوري كه در قرارداد جديد سطح خدمات تخصصي تا 8 ميليون 
تومان و سطح خدمات عمومي 5 ميليون تومان است و همچنين هزينه 

آزمايشگاه نيز 25 هزار تومان درنظر گرفته شده است.   
---------------------------------------------------

توسط شوراي شهر تهران براي سه ماهه چهارم  

متمم بودجه ۳ هزار و ۴۵۰ ميليارد توماني 
شهرداري تهران تصويب شد

متم�م بودج�ه س�ال 1392 شه�رداري ته�ران ب�ا رقم�ي 
توم�ان تصوي�ب ش�د.  ميلي�ارد   450 و  3 ه�زار  مع�ادل 
 به گزارش »جوان«، حس��ين محمدپورزرندي، مع��اون مالي و اداري 
شهرداري تهران در جريان جلسه علني ش��وراي شهر تهران در دفاع 
از اين متمم تصريح كرد: مي��زان تحقق بودجه ش��هرداري تهران در 
هشت ماه نخست امس��ال فراتر از مصوبه بودجه بوده است به طوري 
كه در بخش نقد 121 درصد و در بخش غيرنقد 140 درصد از بودجه 
محقق شده اس��ت. بنابراين ش��هرداري امكان افزايش درآمد در سال 

جاري را دارد. 
پورزرندي با بيان اينكه در طول تاريخ شهرداري تهران همواره بودجه 
غيرنقد وجود داشته است، اظهار كرد: در گذشته ريالي از بودجه هاي 
غيرنقدي ش��هرداري ثبت نمي ش��د به طوري كه در سالي كه بودجه 
شهرداري تهران 100 ميليارد تومان بوده است، اسناد نشان مي دهد 
720 ميليارد تومان بودجه غيرنقدي صرف شده است. وي ادامه داد: 
در متمم بودجه منابع از طريق فروش سهم ش��هرداري از پروژه هاي 
مشاركتي، عوارض نوسازي و پس��ماند، ماليات بر ارزش افزوده و برات 
كارت تأمين مي شود و ذره اي بر ميزان فروش تراكم و كاربري افزوده 

نخواهد شد.
معاون ش��هردار ته��ران در توضيح برات كارت اظهار داش��ت: س��هم 
ش��هرداري تهران از تس��هيات و وام 10 درصد بودجه معادل هزار و 
200 ميليارد تومان است كه اين رقم تغيير نخواهد كرد اما مقرر شده 
چك هايي كه بابت فروش تراكم از مردم دريافت مي شود در اختيار بانك 
قرار گيرد و معادل آن برات كارت صادر شود. به اين ترتيب شهرداري 
به پيمانكاران خود چك هاي ش��هروندان را ارائ��ه نمي كند بلكه برات 

كارت هايي را كه از ضمانت كافي برخوردار است، مي پردازد.   
---------------------------------------------------

با اجراي مانور زلزله   

1۰ آذر مدارس سراسر كشور مي لرزد 
قاس�م منوچهري دبير ست�اد مديريت بحران آم�وزش و پرورش 
شهر تهران با اش�اره به برگ�زاري مان�ور زلزله در تم�ام مدارس 
كش�ور در روز يك شنب�ه 10 آذر اظه�ار داشت: اي�ن مانور رأس 
ساع�ت 10 ت�ا 10:30 صبح در م�دارس كش�ور برگ�زار مي شود. 
وي افزود: در روز 10 آذر آژي��ر زلزله از راديو در س��طح تمام مدارس 
پخش مي شود و دانش آموزان پس از شنيدن صداي آژير كه به منزله 
وقوع زلزله است، اقدام به پناه گيري در مكان هاي امن و خروج از كاس 
درس مي كنند كه بر اين اساس دانش آموزان بايد در محل هاي مناسب 
پناه گيري لازم را داشته باشند. دبير س��تاد مديريت بحران آموزش و 
پرورش شهر تهران ادامه داد: پژوهش��گاه زلزله شناسي، هال احمر، 
ستاد پيش��گيري و مديريت بحران ش��هرداري، آتش نشاني و وزارت 
كش��ور در برگزاري اين برنامه با آموزش و پرورش همكاري مي كنند. 
منوچهري اضافه كرد: معلمان و كادر مدرسه نيز بايد هنگام پخش آژير 
زلزله اقدام به پناه گيري كرده و به عنوان نيروهاي كمكي، دانش آموزان 

را حمايت كنند.

زهرا  چيذري
   گزارش  يك

ميرزاده در پاسخ به »جوان«:
 صندلي هاي خالي دانشگاه آزاد 
تا دي ماه تعيين تكليف مي شوند

رئيس دانش�گاه آزاد اسامي در پاسخ به سؤال »ج�وان« درباره 
صندلي هاي خالي واحدهاي دانش�گاهي اين دانشگاه در مقاطع 
و رشت�ه- محل ه�اي مختلف ب�ه وي�ژه در مقط�ع كارشناسي از 
تعيين تكليف اين ظرفيت ها در دي ماه خب�ر داد. بنا به گفته وي 
بخش�ي از اين ظرفيت ه�ا با آزم�ون و برخي ديگر ب�دون آزمون 
)متناسب با تعداد متقاضيان رشته- مح�ل( داوطلب مي پذيرند. 
حميد ميرزاده روز گذش��ته در واحد علوم و تحقيقات دانشگاه آزاد در 
ميان اصحاب رس��انه حاضر شد و به سؤال آنها پاس��خ داد. وي در اين 
نشست از دو مسئله كمبود اعتبار و مباحث حقوقي به عنوان عمده ترين 

چالش هاي دانشگاه آزاد ياد كرد. 
اگر به اين اظهارات ميرزاده ضعف كيفيت در دانشگاه آزاد را نيز بيفزاييم، 
رفع همين سه موضوع مي تواند براي برنامه ريزي هاي چهار سال آينده 
اين دانش��گاه كفايت كند. در حالي كه در حال حاضر دانش��گاه آزاد با 
داشتن يك ميليون و 600 هزار دانشجو، به جاي به عهده گرفتن نقش 
مؤثر در تربيت نيروي انس��اني متخصص و مورد نياز كشور به كارگاه 
توليد مدرك و فارغ التحصيل كردن دانش آموختگان بدون تخصص و 

مهارت معادلات بازار كار را نيز با چالش هايي مواجه كرده است. 
رئيس دانشگاه آزاد اين مسئله را نفي نكرد و در عين حال علت بخش 
بزرگي از اين اش��كال را به معيوب بودن هرم اعضاي هيئت علمي اين 
دانشگاه مربوط مي داند. وي با بيان اينكه رتبه كشوري دانشگاه آزاد در 
حال حاضر داخل كشور هشتم است، تصريح كرد: متأسفانه در سطح 
بين المللي رتبه خوبي نداريم و رتبه ما هزار و 323 اس��ت. دانشگاهي 
كه 70 درصد هرم هيئت علمي آن را مربيان تشكيل مي دهند قاعدتاً 
نمي تواند رتبه خوبي داشته باشد. رئيس دانشگاه آزاد يكي از راهكارهاي 
برون رفت از اين چالش را توسعه تحصيات تكميلي عنوان كرد و گفت: 
در حال حاضر درصد تحصيات تكميلي ما به كل آموزش ها 16 درصد 
است كه در 1404 بايد به 30 درصد برسيم. بنابراين عاقه منديم كه با 

دانشگاه هاي معتبر جهاني ارتباط برقرار كنيم. 
وي با اشاره به هرم نسبت استاد به دانشجو در دانشگاه آزاد اظهار كرد: در 
حال حاضر در بسياري از واحدهاي دانشگاه آزاد نسبت استاد به دانشجو 
يك به 60 تا 80 اس��ت، در حالي كه ما بايد به رقم يك به 18 برس��يم. 
ميرزاده همچنين افزود: تا پيش از اين كار توسعه كمي دانشگاه به خوبي 
پيش  رفته، اما با توجه به تغييرات جمعيتي و كاهش تقاضاها بسياري 
از برنامه هايي كه داشتيم بايد تغيير كند، چراكه در حال حاضر 19 هزار 
رشته- محل مصوب در دانشگاه آزاد فاقد متقاضي هستند. وي همچنين 
گفت: در صورت موافقت وزارت علوم از اس��اتيد برجسته دانشگاه هاي 

دولتي براي تدريس در دانشگاه آزاد دعوت به عمل مي آيد. 
رئيس دانشگاه آزاد در اين نشست يك و نيم ساعته بايد به بخش زيادي 
از ابهامات مربوط به اين دانش��گاه پاسخ مي داد. يكي از آنها جداسازي 
آزمون دانشگاه آزاد و سراس��ري بود. وي در اين باره اظهار كرد: طبق 
نظرسنجي كه صدا و سيما انجام داده، 70 درصد مردم مايلند كه آزمون 
جدا برگزار شود و استدلال اين افراد اين است كه اگر كسي به هر دليل 
نتواند در آزمون سراسري موفق عمل كند، فرصت دوباره داشته باشد. 
اما به هر حال دانشگاه آزاد تابع قانون اس��ت و نتيجه نهايي در جلسه 

چهارشنبه كارگروه ماده 4 مشخص مي شود. 
از س��وي ديگر با وجودي كه رئيس جديد دانش��گاه آزاد ادامه توسعه 
كمي اين دانشگاه را منتفي مي داند، با اين وجود راه اندازي مجدد واحد 
آكس��فورد، ايجاد واحدي در كشور عراق و توس��عه حوزه پزشكي اين 

دانشگاه را در دستور كار عنوان كرد.

نفيسه  ابراهيم زاده   انتظام

روز گذشته خبري ب�ا تيتر » اخط�ار نماينده 
اروميه در مورد ارقام ميليوني حقوق و مزاياي 
مدي�ران در تأمين اجتماع�ي « روي خروجي 
خبرگزاري ه�ا قرار گرف�ت و ب�ه سرعت اين 
خبر فراگير ش�د و حلقه ديگ�ري به تخلفات 
سازمان تأمي�ن اجتماع�ي كه اس�اس آن به 
دولت هاي گذشت�ه بر مي گ�ردد، اضافه كرد. 
دو، س��ه س��الي اس��ت كه گ��ردش مالي بس��يار 
مشكوك تأمين اجتماعي و مجموعه شركت هاي 
س��رمايه گذاري اين سازمان موس��وم به » شستا « 
كليت اين سازمان را زير ذره بين بازرسان و ناظران، 
به و يژه هيئت هاي تحقيق و تفحص مجلس شوراي 
اسامي برده است. در بسياري از موارد ديگر شك و 
شبهه اي باقي نمانده و بسياري از تخلفات و ابهامات 
به اثبات رسيده اس��ت. تخلفاتي مانند پاداش هاي 
450ميلي��ون توماني و هزار و 70 س��كه تمام بهار 
آزادي به مديران عامل و ارشد شستا، برداشت هاي 
چند ميلياردي در مدت زمان دو س��ال يا حتي در 
دولت دهم و زمان سرپرستي پر حاشيه مرتضوي، 
دادستان مخلوع و بركنار شده جريان فتنه 88 كه 
در كمال تعجب در دولت دهم به رياس��ت سازمان 
تأمين اجتماعي گمارده ش��د و با اعتراض مردم و 
مجلس شوراي اسامي در نهايت با حكم سرپرستي 
تا پايان عمر دولت دهم به عنوان سرپرست بر مسند 
رياست سازمان تأمين اجتماعي و شستا تكيه زد و تا 

آخرين ساعات هم به تخلفات خود ادامه داد. 
  ارق�ام ناعادلانه در حق�وق ماهانه ستاد 

مركزي تأمين اجتماعي
نادر قاضي پور، نماينده مردم اروميه در اخطاري 

مستند به اصل س��وم قانون اساسي، درباره لزوم 
پرهيز از تبعيض ناروا به »ايسنا« گفته بود: ليست 
حقوق و مزاياي مديران تأمين اجتماعي نش��ان 
مي دهد مديران كل، رقم حداقل 6 ميليون و 388 
هزار تومان، رئيس دفتر 10 ميليون و 960 هزار 
تومان، مشاور اجرايي و معاون اداري و مالي 14 
ميليون يعني معادل يك و نيم س��ال حقوق يك 

معلم دريافت مي كنند. 
خبرنگار اجتماعي » جوان « در پيگيري اين خبر 
و تماس با مسئولان تأمين اجتماعي، بااعتراض 
و تكذيب مسئولان اين س��ازمان مواجه شد و به 
واس��طه وجود ابهاماتي كه در خب��ر اوليه وجود 

داش��ت با نماينده مردم ارومي��ه تماس حاصل 
نمود. قاضي پور در پاس��خ به اين سؤال »جوان« 
كه آيا حقوق هاي چن��د و چن��د ده ميليوني به 
كدام مديران اين س��ازمان تعل��ق گرفته، گفت: 
اين مبالغ حقوق ماهانه مديران و معاونين ستاد 
مركزي تأمين اجتماعي، منهاي مديران مجموعه 
شستا مي باش��د. به بيان ديگر ستاد مركزي اين 
سازمان شامل 16 نفر اس��ت و ناراحتي ما بر اين 
اساس بود كه اگر چنين حقوق هايي و جود دارد 
چرا مديران اس��تان ها و س��اير كارمندان تأمين 

اجتماعي محرومند.
وي در بخش ديگري از سخنان خود اظهار داشت: 

مثاً خانمي كه حقوقش يك ميليون و 449هزار 
تومان بوده به يكباره 6ميليون و 377هزار تومان 
شده است يا حقوق آقايي از 8ميليون و 627هزار 
تومان ب��ه 14ميلي��ون و 325هزار توم��ان ارتقا 

يافته است. 
   هر دم از اين باغ بري مي رسد ؟!

قبل از تصدي نوربخش در پست رياست تأمين 
اجتماعي و در طول ماه هاي مرداد و ش��هريور 
س��ال جاري، اعض��اي هيئت مديره س��ازمان 
تأمين اجتماعي مبل��غ 377 ميليون تومان و 
اعضاي هيئت امنا مبل��غ 463 ميليون تومان 
از محل اعتبارات غيرشمول براي خود پاداش 
در نظر گرفته اند. هزينه هاي غيرشمول عنواني 
اس��ت كه از مهر 91 براي واريزهاي بي حساب 
و كتاب، پاداش ه��اي ميليون��ي هيئت مديره 
و هيئت امن��اي تأمي��ن اجتماعي ب��ه خود و 
بعضي از تشكل هاي صنفي و نامه هاي محرمانه 
انتخاب ش��ده است؛ آن هم در س��ازماني كه با 
كسري بودجه شديد براي پرداخت مستمري 
بيمه ش��دگانش مواجه اس��ت و از نقطه سر به 

سري عبور كرده است. 
اما پي��ش از آن در تاريخ نهم آبان 90، س��ليمان 
جعفرزاده، رئي��س هيئت تحقي��ق و تفحص از 
تأمين اجتماعي، شس��تا و صندوق بازنشستگي 
كش��وري، از تخلف مالي 1000 ميلي��اردي در 
اين مجموعه ها خبر داد. اين در حالي اس��ت كه 
بس��ياري از مديران 450 ميليون تومان پاداش 
مي گيرند، در حالي كه ميانگين حقوق كارگران 

همين شركت ها، 400 هزار تومان است.

عضو هيئت تحقيق و تفحص از سازمان تأمين اجتماعي در گفت و گو با »جوان«:  

سازمان بی پول حقوق 1۴ ميليونی به مديرانش می دهد
كسري بودجه تأمين اجتماعي فقط براي كارگران و بازنشستگان است

مدي�ركل نظ�ارت و 
ارزيابي فرآورده هاي    خبر

خوراكي، آشاميدني و آرايشي سازمان غذا و 
دارو از تدوين سبد غذايي مطلوب ايرانيان بر 
اساس سياست ها و اولويت هاي سال 92 خبر 
داد و گفت: در اين بس�ته، بر تولي�د، پايش و 
اس�ت.  ش�ده  تأكي�د  غ�ذا  ب�ر  نظ�ارت 
هداي��ت حس��يني در گفت وگ��و با »ف��ارس«، 

اولويت هاي س��امت را در بحث م��واد غذايي و 
آشاميدني وزارت بهداشت در سال 92 اعام كرد 
و گفت: برنامه هاي سامت محور در حوزه غذا كه 
بر اساس برنامه پنجم توسعه و چشم انداز كشور و 
نقشه هاي راه و سامت مورد نظر ماست، تدوين 
ش��د. مديركل نظارت بر غذاي وزارت بهداشت 
گفت: طبق تحقيق��ات انجام ش��ده بيش از 95 
درصد سموم كشاورزي با شست و شو و دقت در 

منزل از بين مي رود و ماندگار نيستند، بنابراين با 
آموزش يك شست و شوي ساده به مردم، نگراني 
ما تا 95 درصد نسبت به سموم برطرف مي شود. 

حسيني از توسعه توليد غذاهاي فراسودمند در 
كشور در قالب بسته تغذيه وزارت بهداشت خبر 
داد و گفت: اين غذاها كه باعث ارتقاي س��امت 
مردم مي ش��وند ح��اوي ريز مغذي ه��اي مفيد 

هستند و باعث دفع سموم از بدن مي شوند. 

وي ادامه داد: اين بس��ته غذايي فراس��ودمند از 
يك ماس��ت پروبيوتيك گرفته تا ن��ان فيبردار و 

بيسكويت هاي سبوس دار را شامل مي شود. 
مدير كل نظارت بر غذاي وزارت بهداشت گفت: 
بنابراين اولويت هاي سامت محور در حوزه مواد 
خوراكي و آشاميدني در وزارت بهداشت تدوين 
ش��ده و هدف آن رفع نگراني هاي مردم و ارتقاي 

سامت و فرهنگ تغذيه كشور است.

اولويت هاي جديد وزارت بهداشت براي تدوين سبد غذاي مطلوب ايرانيان اعلام شد

علي خدايي بيجاري
   گزارش  2


